

文件编号 Document No. : NAB-Boeing-R01

文件版本 Revision : Rev.2015.01

授权范围 Applicable Scope : 波音供应商

发布日期 Publish data: 2015-01-30

# 波音公司供应商的附加认证要求

## Additional qualification requirements for Boeing suppliers

### 1 总则

#### General Instructions

- 1.1 本文件的目的是使报考人在满足DiNDT-R02（Equ.NAS410/EN4179）资格的基础上，附加要求以符合波音客户的要求。

This standard defines additional requirement on the basis of the qualification against DiNDT-R02 (Equ.NAS40/EN4179) for Boeing suppliers.

- 1.2 波音公司的供应商（D1-4426网站）或潜在供应商应在满足DiNDT-R02文件的规定基础上，按照本程序要求执行，以获得波音认可的三级资格及二级资格。

To get the level 2 or level 3 qualification qualified by Boeing, the suppliers or potential suppliers shall implement this standard premised on meeting the requirement of DiNDT-R02.

注：波音批准的供应商见<http://active.boeing.com/doingbiz/d14426/GetAllProcessors.cfm>

- 1.3 NANDTB-CN根据报考人情况与波音公司代表保持沟通，波音公司代表有权根据需要在一定周期内审查其供应商的培训、资格鉴定及认证相关记录。

The NANDTB-CN organization will keep communication with the Boeing company representative according to the condition of candidates. The Boeing company representative have the right of reviewing the records involved in training, qualification and certification.

### 2 波音供应商的附加要求

#### Additional qualification requirements for Boeing suppliers

- 2.1 波音供应商的NDT三级人员认可应符合“D1-4426”中相关要求，附加考试应采用波音特种工艺代表认可的三级人员作为主考人（见附录1）

The approval for NDT level 3 of Boeing suppliers shall meet the related requirements of “D1-426”.

The examiner of additional examination shall approved by Boeing special process representative( see attachment 1 ).

注Note: <http://active.boeing.com/doingbiz/d14426/UserInstProcReq.cfm>

- 2.2 报考人在申请波音三级资格认证前，应先获得波音二级的资格并获得认可。

Before applying for Boeing level 3 qualification, candidates shall have got Boeing level 2 qualification and be approved.

- 2.3 雇主规范考试：波音供应商的无损检测人员应按照（D1-4426网站）要求向认证机构提供最新版次的波音公司的技术规范做为雇主规范，并在文件上标明提供的文件仅用于NANDTB-CN认证考试。各级别的雇主规范考试应至少包括30个问题，考试

为闭卷，问题要求对所包含的信息有足够理解而不是仅仅找到其出处；

Specific Examination: NDT staff of Boeing suppliers shall submit the latest version of Boeing technical specification to the certification organization as employer's specification refer to attachment 3 and the copy shall be identified for NANDTB-CN certification examination used only. For all levels, it shall be a close book examination containing a minimum of 30 questions that require understanding of the given information rather than merely finding its location.

注：波音的规范参见D1-4426网站<http://active.boeing.com/doingbiz/d14426/specindex.cfm>

- 2.4 实际操作考试：在NANDTB-CN认可的培训考试机构开展本文件的波音人员认证，考试过程中应使用波音规范进行考核要求；

Practical examination: The practical examination against this document shall be administrated in a training and examining organization approved by NANDTB-CN. Performance of candidate shall be evaluated in accordance with Boeing specification.

- 2.5 附加培训要求：在进行任何资格认证考试前，NANDTB-CN应核报考人已完成附加培训并获得相关证明记录。注意：附加培训内容应包括：波音规范、图纸、工艺及现场实习等。编制培训大纲见附录2；

Additional training requirements: Before any certification examination, NANDTB-CN shall verify that candidate have completed additional training and gain related supporting record. Note:

Additional training shall include: Boeing specification, drawing, process and on-the-job training.

Attachment 2 shows the training program.

- 2.6 资格证明：按照本程序进行认证的报考人，在资格证书详细列出所报考的雇主规范及其版本号等信息，并注明本协议编号。

Certificate: For candidates certified according to this procedure, the qualification certificate shall indicate a detail list of employer's specification applied in the examination and relevant information such as the revision, as well as the number of this agreement.

- 2.7 按照本文件考核通过的报考人具备获得波音三级资格，但不代表已经批准成为波音三级。只有经过波音客户现场审核认可后，方可正式批准成为波音授权的三级人员。

Candidates who have passed the exam administrated refer to this document will approved to be Boeing level 3 only after passing the on-the-spot audit by Boeing supplier.

### 3 文件有效性

#### Document effectiveness

- 3.1 本程序文件根据波音公司的要求进行维护更新；

This procedure document will be maintained and updated according to the requirements of Boeing company;

- 3.2 本程序文件由DiNDT发布后生效。

This procedure document will take effect when issued by DiNDT.